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Tüüpiline hruštšov-
ka tüüpi kortermaja 
Arbimäel, mille ela-
nikud ütlevad, et tuu-
lise ilmaga puhub 
nii, et viib püksid ja-
last, saab peagi selga 
energiatsäästva ka-
suka ning väiksemad 
küttearved.

Sirje Veldi

On tähelepanuväärne, 
et arvestuslik energiasääst 
saab majas pärast restauree
rimist olema kuni 70 prot
senti, mis peaks kajastuma 
tunduvalt väiksematel küt
tearvetel ning aitama elani
kel valutumalt taluda reno
veerimiseks võetud laenu. 
Tööde maksumus on kok
ku umbes 2 miljonit kroo
ni, millest ühistu saab Kred
Exilt tagasi 35 protsenti ehk 
700 000 krooni. Seni pole 
ükski teine kortermaja Ees
tis nii suurt toetust saanud.

“Nõuded ei ole tegeli
kult karmid ja on suhteliselt 
lihtsalt saavutatavad,” üt
leb Balti Vara Fassaadid OÜ 
juhataja Meelis Karro, kelle 
firma töömehed hakkavad 
juba novembri lõpus maja 
kallal toimetama. “Väga hu
vitav on asjaolu, et nimeta
tud maja asub väikelinnas 

Elvas, mitte Tallinnas, Tar
tus või mõnes teises suure
mas linnas.”

Karro kiidab Tartu mnt 
27c korteriühistu esimeest 
Janek Lessingut, kes oma 
põhitöö kõrvalt on suutnud 
maja kompleksse renoveeri
mise ette võtta.

“Selliseid korteriühistu 
esimehi ei ole palju, kuid 
on näha, et ka selles vald
konnas on toimumas muu
tused ja aktiivsemad inime
sed hakkavad seda tööd üle 
võtma,” ütleb Karro. “Üle
üldse julgustame inime
si oma kortermajadega ak
tiivsemalt tegelema, sest ni
metatud toetused ei ole iga
vesed ja hilisemad ärkajad 
võivad toetustest lihtsalt il
ma jääda. Tegemist on ik
kagi inimeste endi kodude
ga ja vahel on kurb vaada
ta, kui ükskõikselt inimesed 
oma kodudesse suhtuvad.”

Kui nimetatud maja saab 
soojustatud, siis on Elvas 
Karro hinnangul teiste Ees
ti linnadega võrreldes pro
portsionaalselt kõige enam 
terviklikult soojustatud kor
termaju.

Karro sõnul on renovee
ritav maja energiaauditi jär
gi üks kehvemaid omal ajal 
ehitatud kortermaju ja ses
tap annab kompleksne reno

veerimine siin suurima või
maliku kokkuhoiu. Märk
sa soojapidavamad on Kar
ro hinnangul nn Tartu ma
ja tüüpi paneelelamud, kus 
nii suurt kokkohoidu ehk ei 
saavutata.

Balti Vara Fassaadid OÜ 
on renoveerimistööde ter
viklahenduste pakkumises 
Eestis antud valdkonnas tu
ruliider. Firma renoveeritud 
kortermaja Tartu maakon
nas Märjal pälvis hiljuti ma
jandus ja kommunikatsioo
niministeeriumi, KredExi ja 
Eesti Korteriühistute Liidu 
poolt tiitli “Eesti edukaim 
renoveerimisprojekt 2010”. 
Hetkel teostab firma ka Ees
ti kõige mahukamat reno
veerimisprojekti Tallinnas.

“Korteriühistu tellib 
meilt kogu teenuse,” ütleb 
Karro. “Ühistul on muga
vam ühe firmaga asju aja
da.”

Kortermajade renoveeri
mist toetatakse Eestis tänu 
saastekvoodi müügist saa
dud rahale.

KredExi meedia ja kom
munikatsioonispetsialist 
Kristina Samra ütles, et 
taotlusi on laekunud ligi 50 
ja enamik neist on saanud 
ka positiivse otsuse. Ena
masti on taodeldud 15 prot
sendi suurust toetust.

“Suuri probleeme taot
lustega pole, kui on tingi
mustega eelnevalt tutvu
tud,” ütleb Samra. “Erine
vate pisipuuduste kõrvalda
mine toimub menetlemise 
käigus, selleks et kõik doku
mendid oleks korras ja ühis
tu/ühisus saaks positiivse 
otsuse. Ainukesena on 35 
protsendilist toetust taot
lenud tõesti Elva KÜ Tartu 
mnt 27c ja positiivne otsus 
on taotluse osas ka tehtud.”

Kristina Samra julgustab 
ühistuid tingimustega põh
jalikult tutvuma KredExi 
kodulehel www.kredex.ee 
ning vajadusel lisainfot kü
sima telefonil 667 4111 või 
emaili teel kredex@kre
dex.ee.

“Hetkel on õige aeg kor
termaja kompleksne re
konstrueerimine ette võtta, 
sest finantseerimistingimu
sed selleks on kõikide aega
de parimad,” ütleb Samra.

Meelis Karro hinnangul 
on KredEx tänaseks teinud 
korteriühistutele renoveeri
mise võimalikult lihtsaks ja 
maandanud kõik riskid, mis 
kimbutasid ühistuid veel 
mõned aastad tagasi.

“Siin oli hästi suur prob
leem sellega, et pank andis 
korteriühistule laenu küll, 
kuid teda ei huvitanud, kel

lega korteriühistu koostööd 
teeb ja millise tulemuse saa
vutab ja mis saab garantii
dest siis, kui ettevõte va
hepeal ära kaob,” selgitab 
Karro. “Täna on need as
jad kõik likvideeritud. Täna 
peab projekti vaatama üle 
energiaaudiitor, kes vastu
tab selle eest oma litsentsi
ga. Pangal on kindel suund, 
et mingeid ettemakseid et
tevõtetele pole täna võima
lik teostada, finantseeritak
se ainult teostatud töid, vä
listamaks seda, et korteri
ühistu võiks mingi ettevõtte 
käest petta saada. Need ris
kid on KÜdele nii ära maan
datud, enam paremini se
da pole võimalik korralda
da. Ettevõttel peavad olema 
kõik vajalikud litsentsid töö
de teostamiseks ja ei tohi ol
la maksevõlgnevusi.”

Meelis Karro loodab, et 
peagi aitab saastekvootide 
müük energiasäästlikult re
noveerida ka eramuid.

“See annaks energiasääs
tu valdkonnas majandusele 
hoopis uutmoodi hingami
se ja teeks õnnelikuks vä
ga paljusid majapidamisi,” 
ütleb Karro, kes on ise üks 
nimetatud ettepaneku auto
reid ja koostajaid.
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Korteriühistu juht 
soovitab mitte ilma 
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Elva ühistu saab KredExilt 
maksimaalse toetuse

Vanasse 
kaubamajja 
tuleb uus elu

Sel laupäeval on El
va raamatupood vii
mast päeva avatud en
distes ruumides. Umbes 
nädala pärast oodatak
se kliente endise kauba
maja esimesel korrusel.

B Pluss OÜ juhatu
se liige Riho Purje üt
les Elva Postipoisile, et 
raamatupood saab kaks 
korda suurema müügi
pinna, kaasaegsemad 
tingimused ja märga
tavalt suurema kauba
valiku.

Raamatupoe kõrva
le vanasse kaubamajja 
on aga juba kolinud ka 
Elva ainuke mänguas
japood Segasummasu
vila, mis seni tegutses 
kaubahoovis. EPP

Jõulukuusk tuli 
naabervallast

Elvas Sinilinnu park
lasse teisipäeval üles
seatud jõulukuusk tuli 
tänavu Rõngu vallast, 
Kasekülast. 16 meetrise 
kuuse võttis maha, toi
metas Elvasse ja paigal
das Rannu firma Me
lior M. Elva linnale läks 
jõulukuusk maksma 14 
400 krooni. EPP

Eakate 
päevakeskus 
annab teada

1. detsembril kell 
14 kohtub raekoja saa
lis eakatega sotsiaalmi
nister Hanno Pevkur ja 
seoses sellega ei kogu
ne koroonaklubi tavali
sel ajal kell 12, vaid ju
ba kell 10.

14. detsembril 11.30 
on eakate päevakesku
ses väikesed jõulud ja 
sünnipäevade tähista
mine. Selle aasta vii
mane spaa käik on 15. 
detsembril. Registreeri
mine käib tavalises kor
ras. 22. detsembrist lä
heb päevakeskus paa
riks nädalaks jõulupuh
kusele. 4. jaanuaril kell 
10 alustab käsitööring. 

EPP

Meelis Karro sõnul saab Tartu mnt 27c kortermajast näidisobjekt esimesest kompleksselt renoveeritud kortermajast Elvas, mis paistab mäe 
otsas kaugele ja küllap tekitab järeletegemissoovi teisteski ühistutes. Foto: Milvi Kapaun
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Kadrid käivad õigel päeval, nii ütleb juba vana
rahvas. Sellel aastal üllatasid Elva Väikelastekodu 
kadrisandid 25. novembril Elva poissi Urmas Kruuset 
tema töökabinetis Tartu raekojas. Koos võeti üles lau
lulugu ja aeti korralikku kadriasja. Kadriema Mare oli 
värske leivapätsi kostiks kaasa küpsetanud ja hea õn
ne tarbeks sai meer ka kasevihaga nuheldud. Urmas 
Kruuse on pikka aega olnud lastekodu sõber ja toetaja. 
Viimasel ajal küll vähem siinmail toimetav, kuid lastel
töötajatel ikka meeles. Naljajutu ja kadrisoovide hul
gas viskas Tartu linnajuht välja lubaduse peagi santi
dele ise külla tulla.

Jääme ootama!
Tekst Kai Räisa, foto erakogu

Elva kadrid käisid Tartu meeril külas

KÜ Tartu mnt 27c esi-
mees Janek Lessing 
on suutnud oma ma-
jarahvast veenda, et 
maja kompleksne re-
noveerimine annab 
suurima säästu.

Sirje Veldi

Kas kõik korteri-
omanikud on maksu-
jõulised, majas võlg-
nikke ei ole?

Võlgnikke majas hetkel 
ei ole. Mõnel inimesel tekib 
aegajalt raskusi nagu arva
tavasti igas korruselamus. 
Ajad on rasked ja kõigile 
inimestele ei jagu tööd na
gu ma lehest lugenud olen. 
On siiski ka selliseid ini
mesi, kellel palgapäeval ra
ha üle jääb ja nädalad Extra 
viina saatel mööduvad ning 
Elva Varahalduse OÜ esita
tud arve ununeb.

Kas otsus maja Kre-
dexi abiga renoveerida 
tuli raskelt või kergelt?

Kredexi abiga renovee
rimise kasuks aitas kaa
lukaussi kallutada korter
elamute rekonstrueerimi
se toetus, mida on võimalik 
taodelda 15, 25 ja 35 prot
sendi ulatuses projekti ko
gumaksumusest. Erinevad 
toetuse tingimused on välja 
toodud lehel www.kredex.
ee, kus nõuete täitmiseks on 
antud selged juhised.

Kui palju see nõudis 
selgitustööd elanike 
hulgas?

Elanikele sai ikka selgi
tustööd ka tehtud, aga ena
mus inimesi saab ise ka aru, 
et talvel külma ilmaga on 
paksema jopega soojem olla 
kui Tsärgiga. Eks neid ma
ju on juba vooderdatud ka 
ja kui kellegi sõber või tut
tav on hea sõnaga remon
di vajalikkust seletanud, tu
leb inimesel endal ka otsu
se tegemine kergemalt. Ega 
ehitusinseneri jutt polegi 
kõige veenvam argument, 
tihti kaalub tuttava soovi
tus selle üles. Iseasi muidu
gi, kui palju soovitaja ehi
tusest teab. Ehitusfoorumi
test saab ühele küsimusele 
sada erinevat vastust sõltu
matutelt ehitusekspertidelt. 
Põhjamaades on energiatõ
hususe arv keskmiselt maja 
kohta kõvasti madalam kui 
meil Eestis ja tihasele pan
dud pekk külma ilmaga ak
na taga säilib värskena.

Miks mitte teha ma-
jas remonti nii öelda 
tasa ja targu, miks ko-
he ja korraga?

Jupphaaval tegemisest 
meie maja puhul poleks siis
ki erilist kasu olnud. Ar
van, et tegemist on Elva kõi
ge ebaühtlasema korrusela
muga. Ühes trepikojas on 
umbes 30 aastat tagasi teh
tud kapitaalremont, muu
detud korterite planeerin
guid ning küttesüsteemi. 
Termopildistamist tehes sel
gus palju kitsaskohti ja ühe 
probleemi likvideerimine 
poleks erilist kulude kokku
hoidu andnud.

Ei oska öelda teiste kor
ruselamute seisukorda, aga 
meie maja pööningul saa
vad enne remonti tuvid 
keskkütte torude peal var
baid soojendada. Paigalda
tud keskküttesüsteemi iso
latsioon on paiguti peh
melt öeldes puudulik. Ühe
torusüsteemne keskküte po
le reguleeritav ja kolm aas
tat tagasi paigaldatud soo
jasõlmest pole kasu. Näiteks 
20 külmakraadiga ilusa tal
veilma korral erineb meie 
majas erinevates korterites 
temperatuur 12 kraadi. Tea
tud korteris on temperatuur 
27 ja teises 15 kraadi. Selli
se küttesüsteemi puhul po
leks ainult maja soojustami
ne elamistingimusi muga
vamaks muutnud.

Teine tähtis asi on ven
tilatsioon. Nn euroremon
ti tehes pole palju inimesi 
vanasid ventilatsiooni lõõ
re tähele pannud. Lõõr on 
vana vatijopega täidetud ja 
kipsplaat ette kruvitud. Kui 
korruselamu renoveerimi
sel ventilatsioonile tähele
panu ei pöörata, tekib re
noveeritud elamus problee
me niiskuse väljajuhtimi
sega. Talvel ei ole võimalik 
akent lahti hoida, kuna väl
jaminev niiskus jäätub akna 
tihendi ja raami vahelisel 
alal. Välisseinte soojustami
ne tõstab siseseinte tempe
ratuuri ca 45 kraadi ja see 
aitab kondentsi vähendada.

Millised argumendid 
inimesi veensid, et ma-
ja komplekssne reno-
veerimine on vajalik?

Ühe süsteemi renoveeri
mine ei anna piisavalt efek
ti, et tagada majas normaal
ne elukeskkond. Inimesed 
saavad sellest aru. Tänapäe
val on teised ehitusnormid 
ja inimesed on ka mugava
maks läinud. Kõik tahavad 
koduseinte vahele soojust, 
aga soojuse hind kallineb 
aasta aastalt.

Millest tuli alustada, 
et Kredexile vajalik pa-
berimapp kokku saa-
da?

Isiklikult käisin korrus
elamute renoveerimist tut
vustaval üritusel Elva raud
teejaamas, kus selgita
ti miks ja kellele see vaja
lik on. Sealt sain esimesed 
kontaktid ja asjad hakkasid 
jõudumööda liikuma. Tõ
nu Jõesaar firmast OÜ Ter
mopilt tegi vajalikud mõõt
mised termoauditi jaoks ja 

pakkus välja erinevad la
hendused maja renoveeri
miseks. Edasises suhtluses 
Kredexi ja pangaga sain te
malt häid nõuandeid, kui 
endal peas vesi keema läks. 
Termoauditi põhjal koostati 
korruselamu ja küttesüstee
mi renoveerimise projekt, 
mille alusel tegid ehitus
ettevõtjad hinnapakkumi
sed. Kredexile on vaja esita
da ka korruselamu eelneva
te aastate energiakulu aru
anne ja pangale aastaaru
anded korruselamu kohta. 
Meie majale vajalikud and
med sain Elva Varahaldu
se OÜ kontorist, mis teatud 
ajal oli mul teiseks koduks – 
olin seal igapäevane külali
ne ja kündsin trepile vaod 
sisse. Õnneks sai trepp sügi
sel renoveeritud.

Kas võtsite kohe al-
guses sihi, et saada 
maksimaalne toetus 
35%?

Jah, kui võimalus paku
takse, tuleb seda kasuta
da. 25 ja 35 protsendi toe
tuse jaoks kehtestatud tin
gimused olid meile vastu
võetavad. 35% toetuse pu
hul on nõue soojatagastu
sega ventilatsioonisüstee
mi paigaldamisele ja re
konstrueerimisega saavuta
tav sääst peab olema vähe
malt 50%. Termoauditi järgi 
on need numbrid saavutata
vad. Lihtne matemaatika 
näitab, et 1 600 000 kroo
ni pealt 25% või 2 000 000 
krooni pealt 35% pole eri
ti suur vahe sellise projekti 
juures. Teisisõnu saame nn 
fresh klappide asemele soo
jatagastusega ventilatsioo
nisüsteemi ca 80 000 kroo
niga.

Milliseid töid plaani-
te?

Soojustatakse maja välis
seinad, renoveeritakse ka
tus, soojustatakse katusla
gi, sokkel ja vundament, va
hetatakse keskküttesüsteem 
ühetorusüsteemi asemel ka
hetorusüsteemi vastu ja pai
galdatakse soojatagastuse
ga ventilatsioonisüsteem. 
Väiksemad tööd on välisus
te vahetus ja treppide reno
veerimine.

Kas ehitajat oli raske 
leida?

Ehitaja leidmiseks võtsin 
firmadelt maja renoveerimi
sele hinnapakkumised. Ju
hatusega otsustasime sood
saima hinnapakkumise tei
nud Balti Vara OÜ kasuks. 

Ise suurel määral Eestist ära 
olles oli abiks Aimar Unt 
Balti Vara OÜst, kes ka mi
nu eemalolekul mind aitas, 
suhtles Kredexi ja pangaga 
ning mulle infot edastas.

Kas kõik, mida Kre-
dex ja pank nõudsid, 
oli asjakohane?

Nõuete rivi võib tundu
da alguses pikk ja keeruli
ne, aga tasapisi otsast pihta 
hakates on võimalik sellest 
paberimajandusest läbi nä
rida. Helistamist ja sõitmist 
erinevate asutuste vahel oli 
päris palju. Teistkordselt 
neid asju ajades saaks need 
palju kiiremini ja ökonoom
semalt tehtud. Pank tahab 
oma rahale kindlaid tagati
si, kuid ilma Rootsi panga
härrade abita pole Eesti ta
lupoegadel kusagilt selliste
le projektidele raha võtta.

Kui suurt ener-
giasäästu loodate saa-
vutada?

Tehtud arvutuste ja ener
giaauditi põhjal vähemalt 
50%. Eelmisel aastal kül
mal ajal oli ruutmeetri soo
ja hind ca 45 krooni. Seda 
on palju ja pole mõtet küt
ta akende taguseid. Pea
mine, et tasakaal korterite 
vahel oleks suurem. Prae
gu on erinevus väga suur 
ja inimeste elukvaliteet an
nab soovida, nokk kinnisa
ba lahti ja vastupidi situat
sioon. Kõigile korteritele 
võrdseid tingimusi pole il
ma renoveerimiseta võima
lik pakkuda.

Kas pidite võtma ka 
pangalaenu? Kui pi-
kaks ajaks ja kui palju?

Otsustasime võtta lae
nu ca 76 000 eurot 10 aas
tase tähtajaga, sest paku
ti fikseeritud intressi kogu 
laenuperioodiks. Sellisel ju
hul ei tee euribori tõus meie 
pangale tagasimakset kalli
maks.

Kui suureks tõuseb 
nüüd remondifondi 
makse teie ühistus?

Remondifondi makse on 
ca 18 krooni ruutmeeter, 
millest 15 krooni läheb pan
galaenu teenindamisele ja 
3 krooni jääb remondifon
di. Enne oli meie maja re
mondifondi makse 5 kroo
ni ruutmeeter. Kulutused 
soojusenergiale vähenevad, 
renoveeritud elamus loo
dame piirduda käreda pa
kasega alla 20 krooni m². 
Aasta läbilõikes väga suurt 
maksukoormust inimestele 
juurde ei tule ja selle kom
penseerib mugavam elu – 
kuumakse muutub ühtlase
maks. Täpsemaid andmeid 
saame anda 2012. aasta ke
vadel, kui renoveeritud ela
mus on läbitud terve kütte
periood. Värskem õhk toas 
ja mugavamad elutingimu
sed teevad inimeste oleku 
värskemaks. Kui inimene 
on kodus korralikult puha
nud, siis tööpostil olles toot
likkus kasvab, palk tõuseb, 
riik saab rohkem makse, te
hakse rohkem investeerin
guid ning jõuame Euroopas 
viie rikkama riigi hulka.

Lessing: kõik tahavad 
mõnusat sooja kodu

Oma isa Janek Lessingu süles olev Gerd Johan saab 
mõne kuu pärast oma kahe aastast sünnipäeva pidada 
renoveeritud kodumajas. Foto: Sirje Veldi
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Nupu keskuses alus-
tas tegevust foto- ja 
videoteenuseid pak-
kuv fotostuudio.

Milvi Kapaun

Nädal tagasi Elvas Nupu 
keskuse hoones fotostuu
dio avanud Rando ja Mari
Liis Kall asutasid osaühin
gu Fotovabrik aprillis, kuid 
hobikorras on koos foto
sid ja videofilme tehtud ju
ba aastaid. Nupu keskuses 
vabanenud pinnale alustas 
pere stuudiot looma mullu 
oktoobris ning fototööde
ga alustati siin tasapisi ju
ba aasta tagasi.

“Me ei läinud stuudiot 
üleöö tegema. See oli pi
kalt planeeritud tegevus 
ja ühel soodsal hetkel sai
me selle ära realiseerida,” 
rääkis Elva haiglas füsio
terapeudina töötav Mari
Liis Kall. “Et saada tõeliselt 
head tulemust, mis meile 
endale meeldiks, otsustasi
me siia natuke rohkem ae
ga ja finantse investeerida, 
luua tõeliselt kodune tun
ne.”

Üle kümne aasta foto

graafiaga tegelenud Ran
do Kall töötab infoturbe 
spetsialistina, fotograa
fiaalased teadmised on ta 
omandanud iseõppimise 
teel ning koolitustelt. Hil
juti osales ta rahvusvaheli
selt tunnustatud fotograafi 
Kaupo Kikkase stuudiofoto 
koolitusel.

Tööalaselt on abielu
paar keskendunud inimes
te ja toodete pildistamise
le. Loodusfotograafia on 
Rando Kalli hobi ja sellega 
tegeleb ta siis, kui aega üle 
jääb. Väliüritustel käiak
se filmimas ja pildistamas 
kahekesi, stuudios Mari
Liis abikaasa töösse suurt 
ei sekku.

“See on väga spetsiifili
ne ja suur kunst, abikaasa 
valdab seda kenasti. Võtan 
endale natuke aega, õpin 
veel. Kui vaja, assisteerin 
pildistamisel,” rääkis Ma
riLiis.

Esialgu on stuudios va
jalik sisustus ja tehnika 
olemas. Põnevate fotokat
setuste tarvis on plaanis 
edaspidi juurde muretse
da tehnikat ning täiendada 
laste pildistamisel vajami

nevat asjadekogu.
Fotosessioonile võib 

kaasa võtta ka oma kaisu
karu või mänguasjad.

Täiskasvanud võivad 
tualette kodust kaasa võt
ta lausa kottidega. Koos 
valitakse välja sobiv riie
tus. Lõppotsuse, missugu
ne tualett parajasti tausta
le ning meeleolule vastab, 
teeb fotograaf.

“Soovitan võtta kõik rii
ded, mida tahaksite pil
dil kanda, kottidega kaa
sa. Ka ehted ning kingad,” 
rääkis MariLiis. “Meil on 
siin tavaliselt põrand ja dii
van asju täis, käib üks riie
te üleõla loopimine ja va
limine, nii tuleb kõige pa
rem tulemus. See, mis ko
dus selga valitud, ei pruu
gi alati stuudios nii efekt
ne olla.”

Soovi korral on võima
lus kohapeal ka meik teha. 
Kliente tagant ei kiirusta
ta, antakse aega enese sät
timiseks ning sisseelami
seks. Meelekosutuseks pa
kub lahke pererahvas ka 
kohvi, mahla ning suupis
tet. Tunnise fotosessiooni 
eest tuleb välja käia 800 

krooni, kaks tundi stuudi
ohüvede nautimist ja po
seerimist läheb maksma 
1200 krooni.

Fotostuudios saab kor
raldada ka väiksema selts
konnaga lõbusa ürituse 
ning jäädvustada koos sõp
radega meeldejäävaid het
ki.

“Oleme võõrustanud 
siin ühe sünnipäeva algu
se teemal “Meeleheitel ko
duperenaised”. Väga lõ
bus oli. Suurema hulga tü
tarlaste taltsutamine nõu
dis fotograafilt küll suure
mal hulgal ka lisaenergiat,” 
meenutas Rando naerusui.

Lõbusa ürituse korral
damiseks on stuudios ae
ga tund kuni kaks, hind on 
kokkuleppel.

Jõulueelsel ajal saab fo
tostuudios teha ka jõulu
teemalisi portree ja pere
pilte, mida on sobilik saata 
sugulastele ja sõpradele või 
panna kingituse juurde.

Fotostuudio teenuseid 
saab kasutada argipäeva
õhtuti ja nädalavahetus
tel perefirmaga kokkulep
pel aadressil www.fotovab
rik.ee

Fotostuudiosse võib kaasa 
võtta kohvritäie tualette

mis juhtus
Rannu vallas

Ajavahemikul 13.17. 
november on katki löö
dud auto BMW parem
poolse esimese ukse kül

jeklaas ja varastatud CD
makkraadio Pioneer ja 
taskulamp. Kahju 4550 
krooni.

NÄITUSED

30. novembrini kultuurikeskuses Sinilind 
Piret Vapajevi installatsioon-maalinäitus 
“Meeldib ei meeldi meeldib ei meeldi”

30. novembrini matkakeskuse ateljees 
Maie Paiveli maalinäitus “Portreed tuntud ja 
vähem tuntud inimestest”

30. novembrini Elva gümnaasiumis Rakvere-
Elva-Jõgeva noorte kunstitööde näitus 
“Koolirahu”

ÜRITUSED

28. novembril kell 15 kultuurikeskuses Sinilind 
ja selle ümbruses kunstikuu lõpetamine, 
advendiaja avamine, kell 16 väljub jõulubuss 
Sinilinnu parklast

5. detsembril kell 13 raekoja saalis laulustuudio 
advendikontsert, kell 14 Sinilinnus kesk- ja 
vanemaealiste puhkeõhtu, kell 16 väljub 
Sinilinnu parklast jõulubuss.

Kunstikuust saab jõulukuu 30. novembrini linnaraamatukogus Merle Silla 
näitus “Orhideedes on kogu maailma värvid”

11. detsembrini Art Decor Kunstiateljees (Kesk 19) 
Merike Ambre maalinäitus portreedest

11. detsembrini raekoja saalis Merle Silla näitus 
“Meretagused hetked II”

12. detsembrini Tartumaa Tervisespordikeskuses 
Maarja-Liisa Maasiku portreefotonäitus 
“Kelgukoerad Pilvede all”

Lasteaia Murumuna galeriis 30. novembrist 
31. jaanuarini Lea Malini ja Tiina Kuusi maalid 
“DIDLIP DASULI”. Näituse avamine kell 16

Rauno ja Mari-Liis Kalli lihtsa sisustusega fotostuudio on ettevõtjatele teiseks koduks. Külalislahkus ja hubane 
interjöör loob õdusa olemise ka klientidele. Foto: Milvi Kapaun
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Alkoholi teema on pal
judele meist väga suureks 
mureks. Alkoholi liigtar
bimine kujunes ka üheks 
põhiteemaks minu kui vo
likogu liikme kohtumi
sel Elva elanikega 3. no
vembril. Rääkisime alko
holi liigtarbimisest üldise
malt, aga eriti just noorte 
seas alkoholi liigtarbimi
se trendist. See tegi mu
ret kõikidele kohalolijate
le. Arutelu käigus leidsi
me, et vastutust kanname 
me kõik ühiselt – nii noo
red ise, nende vanemad, 
omavalitsused ja ka riik. 
Samuti leidsime, et igaüks 
meist ja ka võimuorganid 
saavad midagi konkreet
set ära teha olukorra pa
randamiseks.

Reio ja Eda Koppel tu
lid välja mõttega korral
dada allkirjade kogumine 
alkoholi liigtarbimise vas
tu. Selle mõttega haaku
sin nii mina kui ka kohal
olijad Olga Tarto, Peeter 
Uibo ja teised. Asja lahti 
rääkides panime paika, et 
eelkõige on meie eesmär
giks tähelepanu juhtimi
ne alkoholi liigtarbimise
le just noorte seas. Samas 
tahame näidata, et tões
ti kõigil inimestel, linnal, 
riigil ja kolmandal sekto
ril on võimalik, aga ka ko
hustus midagi konkreet
set ära teha selles vald
konnas.

Leppisime kokku, et 
püüame seda sõnumit 

võimalikult laialt levita
da ja eelkõige allkirjade 
kogumisega midagi ära 
teha meie kodulinnas El
vas. Just sellepärast sai 
ka avaldusel välja too
dud konkreetsed meet
med, mida saab ära teha 
linn, mitte kauge valit
sus. Loodame, et kui saa
me küllalt palju toetusall
kirju, siis võtab linnavalit
sus meie soovitatud meet
med töösse ja asi hakkab 
liikuma.

Minu jaoks on sellel te
gevusel ka selgelt koda
nikualgatuse idee juures. 
Niiöelda rohujuure tasan
dil on tekkinud idee ko
gukonna valupunkti osas 
reageerimiseks ja inime
sed ise tahavad midagi 
ära teha. Minu arvates on 
see igati tore!

Alates 24. novembrist 
on võimalik anda allkirju 
alkoholi liigtarbimise vas
tasele avaldusele. Avaldu
si saab Olga Tarto käest, 
kontakttelefon 5695 
4430. Reio ja Eda Koppel 
on samuti hakanud kogu
ma allkirju avaldusele ja 
ka nende käest saab täien
davat infot.

Esialgu oleme plaani
nud koguda allkirju ühe 
kuu jooksul. Siis teeme 
kokkuvõtte ja otsustame, 
kuidas edasi minna.

Peeter Laasik, 
Elva linnavolikogu liige, 

arst

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

Kas meil on kodanikujulgust?

Üldine lähenemine 
Euroopa Liidu riiki-
de maksupoliitikas 
on, et kaudsete mak-
sude osa tõuseb. Tu-
leb maksustada tarbi-
mist ja keskkonnale 
tekitatavat koormust 
kui teenimist.

Terje Trei, 
Riigikogu liige, 
Reformierakond

Astmeline üksikisiku tu
lumaks, millest Keskera
kond unistab sünnist saa
dik, tähendab tegelikkuses 
astmelist allakäiku. Tulu
maks koos maksuvaba mii
nimumiga on majandust 
palju rohkem stabiliseeriv 
kui astmeline tulumaks. 
Maksuvaba piiri korral na
gu Eestis, on selle positiiv
ne mõju madalapalgalistele 
palju suurem, kui astmeli
sel tulumaksul. Tänu mak
suvabale miinimumile sääs
tavad maksud kriisi korral 
nende tulusid ja nad mak
savad tulult vähem tulu
maksu nii numbriliselt kui 
protsentuaalselt.

Reformierakonna alga
tusel on üksikisiku tulu
maks, mis veel kuus aastat 
tagasi oli 26 protsenti, täna 
viie protsendipunkti võr
ra madalam. Üksikisiku tu
lumaksu alandamist ei ole 

kriisi tõttu kahjuks õnnes
tunud jätkata, aga sellega 
tuleb kindlasti edasi minna. 
Soovime maksustada tarbi
mist ja keskkonnale koor
mavat käitumist, aga mitte 
teenitud tulu. Selles suunas 
liigutakse kogu Euroopas. 
Väide, et arenenud riiki
des on astmeline tulumaks, 
ei ole asjakohane: lihtsalt 
nad ei suuda oma keerulist 
maksusüsteemi, mis on sa
jandivanune, keerata liht
susele ja meie eeskuju järgi
da. Samme selleks astutak
se ja Eesti maksusüsteem ja 
ettevõtluskeskkond on ihal

dusväärne.
Üksikisiku tulumak

su alandamise järel kasva
sid maksulaekumised juba 
mõne aasta jooksul märga
tavalt suuremaks kui kõr
gema maksumäära kehti
mise ajal. Madalam tulu
maksumäär jätab aastas 
igale keskmise palga saa
jale kätte tuhandeid kroo
ne rohkem ja pered saavad 
ise otsustada, mida teeni
tud rahaga teha. Ettevõtte 
investeeritud kasumi taas
maksustamine oleks va
le tee. Ettevõtete maksus
tamise läbi eelarvesse lae
kuv summa ei korva kahju, 
mis praeguse olukorra näs
su ajamisega kogu ettevõt
luskeskkonnale tekitatak
se. See kahju väljendub loo
mata jäävates töökohtades 
ning madalamates maksu
laekumistes.

Lisaks tuleb kehtestada 
sotsiaalmaksu ülempiiri. 
Just see tooks Eestisse juur
de kõrgepalgalisi tarkust 
nõudvaid töökohti ja elav
daks majandust tervikuna, 
sest uute ettevõtete tekki
des ja olemasolevate arene
des tekkib uusi töökohti ka 
mujal, eeskätt teenindusse. 
Kriitikute kiuste olen veen
dunud, et nii nagu läks et
tevõtte investeeringute tu
lumaksuvabastusega ja ük
sikisiku tulumaksu alanda

misega, juhtub ka sotsiaal
maksu ülempiiri kehtesta
misel. Esialgne maksulae
kumiste vähenemine kom
penseeritakse juba paa
ri aasta möödudes hoopis 
suurema maksulaekumise
ga.

Eraldi teemana sei
sab Euroopa Liidul tulevi
kus ees arutelu, kuidas rii
kidevahelisi erinevusi silu
da ning mida teha selleks, 
et rahanduspoliitilised nor
mid kehtiksid kõigi jaoks 
sarnaselt. Kui pingutasime 
Eestis täita Maastrichti kri
teeriume, et euro kasutu
sele võtta, nägime, kuidas 
juba eurot kasutavad rii
gid ise nende kriteeriumi
dega toime ei tulnud. Üht
seid reegleid on igal juhul 
vaja ning Eesti rahandus ja 
maksupoliitikast räägitakse 
Euroopas juba kui positiiv
sest näitest. Riikide maksu
poliitika liigub ühtlustami
se suunas. Eesti huvi on, et 
sarnased reeglid nii mak
sustamises kui rahanduses 
kehtiksid ühesuguse lee
buse või karmusega võrd
selt kõikide liikmesriiki
de jaoks. Maksumääradega 
mängides kaotada inimes
te ettevõtlikkust ja loovust, 
mis kogu kontinendi aren
gule viimastel aastakümne
tel aluseks on olnud.

eesti maksu-
süsteem ja ette-
võtluskeskkond on 
ihaldusväärne.

Maksud, maksud…

Riigikogu Reformiera
konna fraktsiooni liige, 
riigikaitsekomisjoni esi
mees Mati Raidma kandi
deerib seekordsetel parla
mendivalimistel Tartu ja 
Jõgevamaal. 2007. aasta 
Riigikogu valimistel kan
dideeris Raidma Pärnu
maal.

“Tänan pärnumaala
si eelmistel valimistel an
tud usalduse eest ja usun, 
et oma tööga riigikait
se ja julgeolekuvaldkon
na arendamisel ja sea
dusandluse korrastamisel 
olen seda usaldust ka õi
gustanud. Väljakutsed sel
les valdkonnas pole aasta
te jooksul muutunud väik
semaks. Selleks, et kõigi
le, sõltumata elukohast, 
oleks tagatud võimalikult 
kiire ja kvaliteetne pääs
te, kiirabi või korrakait
seteenus ning et riigi kait
sevõime annaks kindlai
ma garantii meie oma
riiklusele, on vaja pidevalt 
tööd teha,” ütles Raidma.

Raidma märkis, et need 

valdkonnad ei tunne maa
kondade ega valimispiir
kondade piire, olles olu
lised igale Eestimaad ar
mastavale ja oma koduks 
pidavale inimesele.

“Üks etapp minu elust 
on seotud Tartumaaga, 
nimelt olen Nõo keskkooli 
vilistlane. Hiljem, 90nda
te algul, olin päästetee
nistuse uue mudeli eest
vedaja, millega tekkis Tar
tu ja Jõgevamaale esma
kordselt kutseliste pääs
tekomandode võrgustik. 
Päästeteenistuse käekäik 
on mulle siiani südamelä
hedane,” selgitas Raidma 
oma otsest seotust Tartu 
ja Jõgevamaaga.

Mati Raidma oli 1992  
2000 Päästeameti peadi
rektori asetäitja ja 2000  
2006 Päästeameti peadi
rektor. 2006  2007 töötas 
Raidma peaministri nõu
nikuna. Alates 2007 on 
Raidma Riigikogu riigi
kaitsekomisjoni esimees. 

BNS

Eelmisel nädalal 
avas kunstnik Merike 
Ambre kunstisalon-
gis Art&Decor port-
reenäituse “Suured 
ja väikesed elvalased 
ning teised”.

Milvi Kapaun

Näituse avaõhtul kuns
tisalongi astunud küla
list tervitas mahe kitar
ri ja suupillimuusika, pas
tellportreedega palistatud 
näitusesaalis nautis musit
seerimist trubaduur Tarmo 
Pärn. Lahe meeleolumuusi
ka lõi sundimatu õhkkonna 
ning näis elustavat ka sein
tel rippunud portreemaa
le. Lillekimp käevarrel kü
laliste vahel laveerides rää
kis kunstnik Merike Ambre 
fotode järgi maalitud kuns
titööde valmimisest ning 
nendel kujutatud inimes
test. Erinevate inimeste 
maalimine tekitas kunstni
kus erinevaid emotsioone, 
südantsoojendav oli maali
da armunud paare. 

“Kahe ilusa inimese 
maalimisel ei tohiks taust 
ära tappa pilti ennast,” rää
kis Ambre. “Kui ühte neist 
paaridest fotolt maalisin, 
siis tundsin, kuidas sealt 
armastust õhkub. Et need 
kaks inimest teineteist ar
mastavad, seda oli tunda ja 
see oli nii hea tunne.”

Portreemaaliga alustas 
Merike Ambre tänavu su
vel. Kunstniku sõnul prae

gu raskel ajal inimesed 
suurt maale ei osta ja nii 
hakkaski kunstnik sõpra
de ja oma kunstiringi liik
mete julgustamisel fotodelt 
portreesid maalima.

“Portree maalimine 
on, uskuge mind, kohuta
valt raske,” seletas Amb
re. “Portree alustamine 
ja selle tegemine kuni lõ
puni – minu jaoks on see 
üks raskemaid väljakut
seid üldse. Oma vabal tah
tel võid maalida ükskõik 
mida ja seda, mis meeldib. 
Tuleb välja, kuidas tuleb, 
see on su enda teha. Port
rees pead väljendama teist 
inimest, on vastutus ja see 
ongi see raske moment. 
Eks ma olen portreemaa
lijana ikka algaja, pikk tee 

on veel minna.”
Näitusel on iga portree

maali kõrval näha ka fo
to, mille järgi töö on val
minud. Elutult fotolt suu
reformaadilisele pinna
le maalitud tegelastele an
navad piltide pehmed pas
telsed taustad justkui uue 
hingamise ja elu. Näitusel 
välja pandud töödest vara
semad on 30 aastat taga
si maalitud autoportree ja 
õlimaal õest. Näha saab ka 
kunstniku pere portreed, 
mis autori sõnul küll veel 
viimistlemist nõuab.

Näituse raames on huvi
listel võimalus lasta kunst
nikul kas endast või ko
gu perest portree maali
da. Kui poseerimiseks ae
ga napib, võib Art&Decor 

kunstisalongi tuua foto või 
kokkuleppel saata digifoto. 
Nädalavahetustel Tartus 
Lõunakeskuses portreede 
maalimisega tegelev Meri
ke Ambre kliendipuuduse 
üle ei kurda.

“Soovijaid on palju. Lõu
nakeskuses maalin kogu 
aeg, kui lähen koju, siis on 
mul internetis jälle ports 
tellimusi. Vaatan, kuidas 
ära jõuan,” seletas Ambre.

Portree maalimise eest 
küsib kunstnik 200 krooni.

Näitus “Suured ja väi
kesed elvalased ning tei
sed” on avatud esmaspäe
vast neljapäevani kell 15
18 ja laupäeval kell 1115. 
Lisainfo www.merikeamb
re.fie.ee.

Kunstnik maalib portreesidMati Raidma kandideerib 
Tartu- ja Jõgevamaal

Portreemaal oma perest vajab kunstnik Merike Ambre sõnul veel lihvimist. Foto: Milvi 
Kapaun
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juuBilaR Rõõmus ja õnnelik Hilda Kadaja

Andeksandmine toob 
südamerahu

10 aastat volikogu kutse

Hilda Kadaja ütlöeb, et on lõbus vanainimene, kes 
millegi üle ei kurda ja kellegi vastu vimma ei pea. Foto: 
Sirje Veldi

ELVA POSTIPOISS
299, 24.11.2000

u Elva Algkooli pois-
tekoor pidas oma 40. 
sünnipäeva kontser-
diga.

u Tartumaa koduraa-
matukogude konkursi 
žürii hindas kõige 
huvipakkuvamateks 
raamatuvaramud, mis 
kuuluvad koolmeistrite-
le Mihkel Jürgensonile 
(Tartu vald, Tammistu 
küla) ja Kalev Päidile 
(Elva).

u Elva Tarbijate Ühistu 
ja Elva Linnavalitsus 
sõlmisid kokkuleppe, et 
ühistu ostab linnavalit-
suselt turuplatsil oleva 
parkimispaltsi, linna-
valitsus annab loa vare-
mete lammutamiseks ja 
erastab ühistule kogu 
krundi maa ostueesõi-
gusega erastamise kor-
ras, ühistu lammutab 
varemed 1. maiks 2001 
ja kohustub turuplatsi 
krundi hoonestama.

u Veetarbijatele an-
takse teada, et seoses 
Tartumaa Vee sund-
lõpetamisega tuleb 
fikseerida veemõõtjate 
näidud 30. novembri 
seisuga. Uueks operaa-
toriks saab AWS.

Elva Linnavolikogu is
tung toimub 29. novemb
ril 2010.a algusega kell 
18.00 Elva Linnavalitsu
se saalis, Kesk 32

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Lin

navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva linna põhimää
ruse esimene lugemine. 
(Maia Kukk)

3. Elva linna Noorte
volikogu põhimäärus. 
(Toomas Järveoja)

4 . Õ p p e t a s u m ä ä r a 
kehtestamine Elva Muu
sikakoolis. (Toomas Jär
veoja)

5. Elva Linnavolikogu 
27. märtsi 2006. aasta ot
suse nr 7 “Elva Linnava
litsuse struktuuri, teenis
tujate koosseisu ja pal

gamäärade ning palga
tingimuste kinnitamine” 
muutmine. (Reno Laidre)

6. Elva linnavara valit
semise korra kehtestami
ne. (Kalev Kepp)

7. Elvas Raudtee tn 5a 
kinnistu detailplaneerin
gu kehtestamine. (Kalev 
Kepp)

8. Elvas Valga mnt 5 
kinnistu detailplaneerin
gu kehtestamine. (Kalev 
Kepp)

9. Elva linna omandis 
oleva maa isikliku kasu
tusõigusega koormamine 
OÜ Jaotusvõrk kasuks. 
(Kalev Kepp)

10. Muud küsimused.

Leelo Suidt,  
Elva Linnavolikogu 

esimees

Esmaspäeval 80. juu-
belit tähistav Hilda 
Kadaja pakatab elu-
rõõmust, soovib kõi-
gile oma hinges mitte 
viha kanda ja kõigile 
andestada.

Sirje Veldi

Mis ajast te Elvas 
olete?

1966. aastast. Töötasin 
Tartu nakkushaiglas pea 
kümme aastat. Mu tütar oli 
siis seitsmene, kui mu esi
mene abielu lõhki läks ja 
tulin Elvasse. Hariduselt 
olen medõde. Sain korteri 
ja töökoha Elva haigla sise
osakonnas, kus töötasin ku
ni 70aastaseks saamiseni. 
Aga juured on mul Otepääl. 
Minu isa oli vabadussõdala
ne ja talle anti 1920. aastal 
maad. Ehitas ilusa kodu jär
ve kaldale. Minu sünnikodu 
on nii nagu laulus – isama
jakene, linnupesa sarnane. 
Meid oli kokku seitse last.

Kõige ilusama aja 
veetsite Siberis?

Jah, mu noorus kadus te
gelikult ära. Oleme Stalini 
repressioonide ohvrid. Meid 
ei küüditatud, aga olime po
liitvangid. Meid lahutati va
nematest ja õdedestvenda
dest, kõik pillutati laiali Ve
nemaa avarustesse. Ei tohti
nud omavahel kokku puutu
da, kes teab, mida riigivas
tast me siis koos oleks sepit
senud. Olin 17, kui meid ära 
viidi ja tagasi tulin, olin 22.

Mis teist poliitvan-
gid tegi?

Mamma ütles ülekuu
lamisel, et tema ei jäta ke
dagi söögita, kes tema lau
da istub, olgu ta metsavend 
või bandiit. Niipalju oli meil 
süüd, et need noormehed 
tulid ja minu ema andis nei
le süüa. Tean, kes meie pea
le kaebas, aga nad polnud 
kurjategijad, lihtsalt režiim 
oli selline. Olen andestanud 
kõigile ja tänu jumalale see
tõttu ka terve, võin ise liiku
da, ise endale leiba lõigata 
ja rõõmus olla.

Kuhu teid siis saatus 
pillutas?

Mina olin Arhangelskis 
metsatöölaagris. Tead kui 
ilus on Venemaa mets! Kui 
palju lilli on Venemaa met
sades! Talved olid kül
mad, lumi sügav, lubjavil
did olid jalas, aga ega noo
rus ei nuta. Ainult kodu jä
rele oli igatsus. Kirjavahe
tust ei tohtinud olla. Ja vä
ga paljud jätsid sinna oma 
elud, aga ajad olid sellised. 
Jumal hoidku, et see enam 
ei korduks.

Kas seal Venemaal 
armastust ei tekkinud?

Ei saanud tekkida, mehi 
me ei näinudki, ainult val
vurid olid mehed. Meil oli 
naistelaager, suured bara
kid, kahekorruselised na
rid, seal võis olla umbes tu
hat naist. Tööle läksime ja
la 67 kilomeetri kauguse
le. Mul oli sõbranna, kes on 
praegu 86aastane ja elab 
Tallinnas. Temal oli sala
jane peigmees ja tema siis 

mulle rääkis armastusest. 
Mina ei teadnud sellest too
kord midagi, suudelnud ka 
ei olnud. Ja kui sealt koju 
tulin, siis... Tänapäeval on 
15aastane ka neis asjus tar
gem kui mina tookord.

Jõuluõhtul tõime met
sast kuuseoksa. Mu sõbran
na Elviira õmbles ohvitseri
prouadele riideid ja sai selle 
eest vastu head ja paremat, 
ka küünlaid. Põletasime siis 
jõuluõhtul küünalt ja laul
sime jõululaule. Öösel ei 
kontrollinud meid keegi, 
värav pandi lukku, kõrge 
plankaed oli ümber. Valves 
olid noored sõdurid, ajatee
nijad – mis nemadki sellest 
teadsid.

Mis tööd te Siberis 
tegite?

Olin metsalangetaja. Ka
hemehesaega saagisime, 
kolmekesi olime pundis. 
Kaks lõikasid, mina olin tu
geja ja oksaraiuja. Ja kui jä
medad kuused olid! Ma ei 
mäleta, mitu puud me pi
dime õhtuks langetama, et 
saada õhtul 200 grammi 
leiba. Palka ei makstud, kui 
koju tulime, siis anti sõidu
pilet.

Kui koju saite, kuhu 
te siis tulite?

Läksin Puurmanisse ris
tiisa juurde. Siis ilmus le
hes kuulutus, et Tartus al
gavad medõdede kursused. 
Üürisime Kastani tänavas 
korteri. Oma esimesest me
hest, kel oli viinahäda, läk
sin ruttu lahku ja tulin El
vasse. Haiglas oli üks vana
proua, kes ütles, et sa oled 
ilus noor naine ja tema tun
neb ühte väga toredat här
rat, kelle oli naine sõja ajal 
ära põgenenud, poeg Sak
sa lennuväes surma saanud. 
Ta oli minust 25 aastat va
nem, aga ta oli mu elu ar
mastus, olime hingesugu
lased. Ta oli töökas, abival
mis, arusaaja, mängis ilu
sasti akordioni... Elasime 31 
aastat koos.

Vanusevahe oli teil 
päris suur? Kas seda 
kiputi teile ette ka heit-
ma?

Tööl tuli ikka ette. Aga 
mina olin noore mehe piit
sa all juba olnud, ma tahtsin 
vana mehe kallistusi ja käe
puudutusi. Ja kui ta akor
dioni võttis ja mulle mängis 
– kui ilus see oli!

Kuidas teile Elvas 
meeldib? Teie ei nuri-
se, et Elvas on kõik hal-
vasti?

Kõik on ilus, mina küll ei 
leia, et midagi oleks halvas
ti. Linnavalitsus on ka tub
li. Nooremaid ma ei tunne, 
aga kui Alo Rebane vastu 
tuleb, siis ikka teretab mind 
ilusti. Armastan ka loodust, 
igat mändi kallistan, kor
jan seeni ja mustikaid... Ja 
mu naabrid on kullatükid – 
pange see kindlasti kirja.

Teil on ka oma selt-
sielu?

Jah, käime praegugi iga 
kuu viimasel neljapäeval 
kell 12 oma endiste töökaas
lastega Mägra pubis. Väga 
hästi teenindavad – jälle kii
dan Elvat. Seal on meil laud 
kinni pandud, sööme pidu
liku lõuna, räägime ilma
uudiseid, oma haigustest, 
meenutame noorust, kellel 
on sünnipäev, sellele kingi
me lilli...

Kuidas sünnipäeva 
peate?

Tütar viib mind ree
del Jõgevale. Täna helistas 
mulle, et mamma ära mu
retse, peame juubeli Jõge
val, sült ja pasteet olevat ka 
keedetud. Mul on hea tütar. 
Laupäeval lähme Tartusse 
Vanemuise teatrisse Helise
vat muusikat vaatama. Tüt
retütar on siin Elvas, õpib 
Tartus lennukolledžis, ke
vadel lõpetab. Tema on mi
nu päikeseratas. Kutsun te
da nii, sest ta tõesti toob 
mulle päikest.

Milline on teie ter-
visliku elamise ret-
sept?

Puhake õigel ajal ja tööst 
tuleb rõõmu tunda. Ja ei ole 
mõtet viha endas kanda. 
Elu on ilus ja elu on lõbus. 
Peaasi, et anname andeks. 
Andeksandmine on peatäh
tis, see on südamerahu.

liNNavalitsuse istuNg
23. 11 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee ja kanali
satsioonitrassiga liitumis
rajatise väljaehitamiseks 
aadressil: Kruusa tn 24.

Anda kasutusluba Kir
de tn 3 elektri maakaabel
liini paigaldamiseks; ka
sutusluba ElvaMatsi, El
vaKirde, ElvaMahlamäe 
kaabelliinide paigaldami
seks; ehitusluba Uuta tee 
reoveepumpla väliselekt
rivõrkude püstitamiseks; 
ehitusluba Vapramäe põik 
tänava reoveepumpla vä
liselektrivõrkude püsti
tamiseks; ehitusluba Uu
ta põik tänava reovee
pumpla väliselektrivõrku
de püstitamiseks.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga ajutiselt mit
teliitunuks jäätmevaldaja 
aadressil: Pikk tn 29, Vi
kerkaare tn 10.

Jagada Käo tee 41a 
katastriüksus pindalaga 
2168 m² kaheks katast
riüksuseks: Käo tee 41a 
pindala 1084 m² ja Ääre 

tn 6 pindala 1084 m².
Vabastada OÜ Mih

kel X teede ja tänavate 
sulgemise maksu tasumi
sest seoses vee ja kanali
satsioonitrassi ehitusega 
Mahlamäe tänaval.

Korrastada bilanssi.
Sõlmida Raampro

jekt OÜga töövõtuleping 
linnaraamatukogu venti
latsiooni ümberprojektee
rimiseks; Elva Kommu
naal Grupp OÜga töövõ
tuleping Elva linna III jär
jekorra tänavate lumetõr
jetööde teostamiseks.

Esitada eelnõu lin
navolikogule: Elva linna
vara valitsemise kord; El
va linna põhimääruse esi
mene lugemine; Elva lin
na noortevolikogu põhi
määrus; Elva linnas Val
ga mnt 5 kinnistu detail
planeeringu kehtestami
ne; Isikliku kasutusõiguse 
seadmine OÜ Jaotusvõrk 
kasuks.

Maia Kukk,  
linnasekretär
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18. novembri õhtul 
kultuurikeskuse Sini-
lind saalis toimunud 
muusikalisel luule-
õhtul esitas oma loo-
mingut luuleklubi 
POOGEN kirjarahvas. 
Õhtujuht oli muusik 
ja laulja Tajo Kada-
jas.

Milvi Kapaun

Kunstikuul olid Elvas 
luulekunsti pakkumas in
teraktiivse kirjandusklubi 
Pole Oluline Olla Geenius 
Et Näha (POOGEN) värsi
sepad Margus Räst (luule
tajanimega MarcEst), Ene 
Puulmann (Karmikarm), 
Viiu Männik (KamskiV), 
Helle Toomingas (Tolmu
kas), Margoliina Unt (Tuli
lind), Seili Ülper (Sessyly) 
ja Imre Vallikivi.

Luuleõhtu lauludega 
korraldas juba teist aastat 
Elva sulesepp Imre Valli
kivi, kes luges oma vara
semat loomingut, sügava
mõttelisi haikusid. Eesti
maa mitmest paigast män
nilinna tulnud autorite 
omanäoliste luuleesituste 
vahepaladena kõlasid Ta
jo Kadajase laulud Poogna 
autorite tekstidele. Meeli
köitvalt laulsid värsid heli
keelde Elva poetessid Mar
goliina Unt ja Seili Ülper. 
Imetlusväärse lauluhääle
ga sulatasid nad oma loo

minguga kuulajate meeli ja 
silmi.

Ennast pogenistideks 
nimetavad sulesepad on 
tavaelus tööinimesed, kes 
luuletamisest vabal ajal on 
õpetajad, insenerid, müü
jad, teadurid, müügiesin
dajad, raamatupidajad, ko
ristajad...

Etteloetud luuletustest 
valgus saali romantikat, 
tõsimeelsust, meelehärmi, 
värvilist ja värvitut igapäe
vaelu, vallatust, musta ma
sendust, sekka ka huumo
rit ja krutskeid.

“Minu luuletustes tü

kib ikka olema see väike 
kriuks sees, sabaotsa lõpus 
peab väike keerd olema. 
See on vallatus, sõnamän
gu võlu,” rääkis kaksküm
mend aastat eesti keele 
õpetajana töötanud, prae
gu vabakutseline massöör 
Viiu Männik.

Sõnamängu võlu am
mendamatu varasalv on 
kindlasti autori elukoht 
Lasnamäe kortermajas. 
Vahvast, fantaasiarikkast 
ja alati millegagi üllatavast 
elukeskkonnast nopib luu
letaja värsiridadesse vai
mukaid “sabaotsa keerutu
si” ja “kriuksupärleid”.

Eelmisel aastal Elva luu
leõhtul üles astunud po
genistidest olid kauge
malt tulnutest seekord ko
hal tartlane Margus Räst 
ja Helle Toomingas Tallin
nast. Mitmes kirjanduse
žanris loominguliselt vil
jakas Toomingas üllitas tä
navusuvel oma esimese ro
maani “Doris” ning sai ma
ha näidendiga “Rumba 
neljal käel ehk süvanurga 
seks”. Luuleõhtul viimase
na üles astunud autor esi
nes Tolmukale omases hea
duses, kuulamapanevas sõ
nadeseades. Kuulda sai va
nemat ja uuemat loomin
gut ning mulluse luuleõh
tu publikumenukit “Lörts”.

Lisaks kümnekonnale 
kohalikule luulehuvilise
le oli etlejatele saalis kaa

sa elamas ka Laur Pikksaar 
(Lauriito) ja Hille Kõrge
saar (Kirjutaja13), kes see
kord oma luuletusi ette ei 
kandnud. Ennast paadu
nud pogenistiks tituleeri
nud Pikksaar on interak
tiivses luuleklubis popu
laarne sulemees, kes poge
nistide sõnul “ütleb otse ja 
lajatab panniga pähe”. Tar
tus elav ajakirjanik ja alg
klasside õpetaja Hille Kõr
gesaar tuli Elvasse kaas
luuletajatelt esinemiskuns
ti õppima. Muusikat ja luu
let täis õdus õhtupoolik oli 
kuulaja sõnul muljetaval
dav.

“Esmakordselt vaatasin, 
kuidas julged ja vaprad po
genistid oma luuletus esi
tavad, sain õppust juurde. 
Tahan õppida teistelt. See 
on minu viga või siis võib
olla eelis,” seletas Kõrge
saar kavalalt naeratades. 
“Elva üritus oli äärmiselt 
omapärane kogemus. Ko
hata luuletajaid, keda ma 
polnud varem näinudki, 
kes esitavad oma luulet nii
võrd huvitavalt, omapära
selt... See kõik läks minus
se sisse ja välja enam ei tu
le. Hästi omapärane ja suur 
energialaks minu jaoks.”

Muusikaline luuleõh
tu on Imre Vallikivil plaa
nis korraldada ka järgmi
sel aastal.

Sinilinnus lugesid ja 
laulsid luuletajad

20.21. novembril Soo
mes Kontiolahtis toimu
nud rahvusvahelistel las
kesuusatamisvõistlustel 
Telekarelia GP osales El
va suusaklubist Roland 
Lessing. Meeste 10 km 
sprindivõistluses tuli Les
sing soomlase Antila Ti
mo järel teiseks. Kaotus 
esikohale oli 12,5 sekun
dit. Kolmanda koha saa
nud eksmaailmameister 

Paavo Puurunen kaotas 
võitjale 40 sekundit. Les
sing eksis korra püstitii
rus, soomlane lamades
tiirus. Teisel võistluspäe
val toimunud jälitussõi
dus tegi Lessing esimeses 
tiirus kolm möödalasku 
ning loovutas kolm koh
ta, lõpetades sõidu viien
dana. Sõidu võitnud Paa
vo Puurunenile kaotas ta 
1.20,0. EPP

Roland Lessing Kontiolahtis teine

Möödunud nädala-
vahetusel peeti Tar-
tus spordiklubi Do 
eestvedamisel Ees-
ti üks suuremaid ju-
dovõistlusi – legen-
daarsele judotree-
nerile Kaimu Kee-
rakule pühendatud 
laste judopäev ja 
täiskasvanute Kai-
mu Keeraku memo-
riaalvõistlus.

Evelin Pihlak, treener

Kahel võistluspäe
val osales ligi 800 judo
kat, mis näitab spordi
ala populaarsust. Osale
sid koondised Lätist, Lee
dust, Venemaalt ja Soo
mest.

Laste judopäeval andis 
elvalastest endast mak
simumi Pärt Laas, saa
vutades esikoha C vanu
seklassis kehakaalus ku
ni 42 kilogrammi. Kind
lasti oli Pärdile turnii
ril üks magusamaid või
te eelringis Võru judopoi
si ja ammuse konkuren
di Tarvo Jõgeva üle, kel
le Pärt seljatas imeilusa 
jalatehnikaga. Veerandfi
naalis tuli raske võit lee
duka Gleb Starovitsi üle. 
Finaalis suutis Pärt Laas 

võita lätlast Sandis Pauci. 
Pärdi pühendumus tõigi 
talle nii olulise suurtur
niiri võidu.

Pühapäeval olid võist
lustules täiskasvanud ju
dokad. Martin Järveoja 
võistles kehakaalus ku
ni 73 kg, mis oli ka tur
niiri üks maiuspalu. Mar
tin alustas turniiri võidu
ga soomlase Kalle Teiva
la üle. Järgnesid magu
sad võidud klubikaaslas
te ja väga ohtlike vastas
te Evert Rööpsoni ja Joel 
Rothbergi üle. Finaalkoh
tumises oli Martini vas
taseks noor judolootus 
Andre Seppa. Finaal oli 
väga tasavägine ja ku
ni lisaajani ei suutnud 
kumbki sportlane oma 
paremust maksma pan
na. Kohtunikud aga and
sid lisaajal hoiatuse Mar
tinile ja nii võitiski napi 
paremusega finaali And
re Seppa.

Selle võimsa judo
võistluse korraldamise 
eest tuleb tänada And
res Põhjalat, kes on kogu 
ürituse vaimne eestveda
ja. Võistlusele pani ilusa 
punkti Juhan Mettise hõ
bemedal kuni 23 aastas
te Euroopa meistrivõist
lustelt.

Kuld ja hõbe rahvusvaheliselt 
judoturniirilt

Kaimu Keeraku memoriaalvõistlustel alistas Martin 
Järveoja küll tugevad konkurendid Evert Rööpsoni 
ja Joel Rothbergi, kuid pidi finaalis noore judolootu-
se Andre Seppa paremust tunnistama. Pildil Martin 
Järveoja tatamil koos klubikaaslase Andre Uiniga 
2008. aastal ülikooli meistrivõistlustel. Foto: erakogu

Helle Toomingas alias 
Tolmukas.

Muusikalisel luuleõhtul osalenud luuletajatest jäid pildile korraldaja Imre Vallikivi (seisab), Ene Puulmann (esireas 
vasakult), Viiu Männik ja Margoliina Unt. Tagareas seisavad Hille Kõrgesaar ja Laur Pikksaar. Fotod: Milvi Kapaun
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Marko Ojakivi,  
Tartu Ülikooli avatud ülikooli 
keskuse turundusspetsialist

Uue aasta alguses ootab 
esmakordselt õppijad Tartu 
Ülikooli talveülikool, pak
kudes õppimisvõimalusi 
neile, kelle ajagraafik soo
sib teadmiste omandamist 
talvisel ajal. Programm 
koondab 31 erinevat täien
dusõppekursust, mis suu
natud töö või huvialaseks 
enesetäienduseks.

Talveülikoolis paku
me mitmeid uusi kursu
seid juhtidele, ettevõtjate
le, spetsialistidele, ametni
kele, õpetajatele, õpilaste
le, kultuuritöötajatele, las
tevanematele jt. Tööala
selt kasulike kursuste kõr
val on avatud mitmed õp
peprogrammid, kuhu oo
datud kõik, keda paeluvad 
teemad, mis seostuvad ter
vise, spordi, kultuuri kui 
kunstiga.

Juhtidele, ettevõtjate
le on talv loodetavasti üks 
väheseid rahulikumaid pe
rioode aastas, andes või
maluse leida aega enda 
arendamiseks. Pakume sel
leks talveülikooli program
mis kursuseid, mille rõhu
asetus on erinevate ärikul
tuuride tundmaõppimisel, 
meeskonnatöö ja loovuse 
omavahelistel seostel ning 
turundusel. Näiteks pro
fessor Raul Eamets käsitleb 
talveülikooli kursusel “Ku
hu läheb Eesti majandus?” 
riigi majanduselu tuleviku
väljavaateid.

Sel korral on võima
lik talveülikooli program
mis osaleda ka turundu

se ja müügi kursustel “Tu
rundus ja müügitegevus et
tevõttes” ning “Turundus ja 
teenindus turismis”.

Spetsialistidele ja amet
nikele korraldame kur
suseid, mis keskenduvad 
suhtlemiskultuurile ja eti
ketile, õigustõlkele, mees
konnatööle jne. Lisaks on 
võimalik aktiivselt suhtle
vatel töötajatel saada üle
vaade stressi erinevatest 
käsitlustest ning sellest hoi
dumise meetoditest.

Ülikooliga ühele tiheda
malt seotud sihtrühmade
le – õpetajatele ja õpilastele 
toimuvad 2011. aasta jaa

nuaris kursused andekate 
õpilaste arendamisest loo
dusteadustes ja matemaa
tikas. Loodusteaduste huvi
listele õpilastele korralda
me ka õpitoa rahvusvaheli
sest olümpiaadist.

Oleme mõelnud ka las
tevanematele, keda oota
me teadmisi hankima kur
susele “Lastefilosoofia ja fi
losofeerimine lastega”, kus 
õpetatakse, kuidas suuna
ta lapsi filosofeerimismee
todiga iseseisvalt mõtlema, 
uusi teadmisi omandama, 
positiivselt ja läbimõeldult 
suhtlema. Lastevanemate
le räägitakse talveülikoolis 

ka ohtudest internetisuht
luses, eesmärgiga paran
dada nende sotsiaalseid os
kusi interneti kasutamisel 
ning anda näpunäiteid las
te turvaliste internetiharju
muste kujundamiseks.

Kõiki huvilisi, sõltuma
ta haridusest, erialast, va
nusest, ootame kursustele 
“Suusakool”, kus õpetatak
se murdmaasuusatamise 
tehnikaid. Professor Mih
kel Zilmeri kursus “Nor
maalne söömine (inimkon
na elu globaalsel infoprügi
mäel)”, räägib tervislikust 
söömisest ja joomisest, mis 
järjest enam au sisse tõus

nud. Kunstihuvilisi õppijaid 
kutsume esmakordselt toi
muvale jääakvarelli kursu
sele, kus kasutatakse uud
seid maalitehnikaid, sobi
tades akvarelli jääga.

Algavat aastat püütakse 
ikka alustada uute soovide 
ja lubadustega. Meie prog
ramm ootab osavõtjaid, kes 
soovivad alustada uut aas
tat oma teadmisi ja osku
si värskendades või hoopis 
midagi uut õppides, eriti 
kui varasemalt pole olnud 
mahti selleks.

Vaata lähemalt talveüli
kooli kursuseid www.tk.ut.
ee/talveylikool.

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901
Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1a, tel. 504 5909
Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140
Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305
Müüa puitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398
Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453
Müüa ehituslik saematerjal, 
lauad, prussid. 5399 9140
Pidevalt müüa servamata lauda 
jm ehituslikku saematerjali. 5594 
9170
Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990
Müüa soodsa hinnaga sealiha. 
Info tel. 505 9151
Valga mnt 1a müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Ehitusmaterjali, mööbli ja kodu-
tehnika äravedu. 513 2927
Viin ära vanaraua. 5675 6804
OÜ Elva Vesi teostab kaeve- ja 
planeerimistöid kopplaaduriga, 
imbväljakute ja septikute paigal-
dust, santehnilisi töid, ummistus-
te avamisi ja torutöid. Garantii. 
Info tel. 735 6466 või 529 3783
Veoteenus sõiduauto treileriga. 
505 3437
Veoteenus 12 t. 5330 2959
Treimistööd. 505 3637
Ohtlike puude raie. 5810 8597
OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509
Ohtlike puude langetamine. 
5801 6373
Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607
Freesimis- ja treimistööd. Silind-
rite remont. 529 1979
Elektritööd, õhk-soojuspumbad 
- müük ja paigaldus. www.mano.
ee Tel. 520 8970
Soodsad laenud. www KIIR-
LAEN24.ee. Tasuta info 800 2424
Korstnapühkija, töö tolmuime-
jaga, võimalik puhastada ka alt 
üles. www.tahmatont.ee, 5392 
9445
Ehitus ja remont. 5353 6160
Boilerite paigaldus, puhastus, re-
mont, santeh. tööd. Kuivkäimlate 
ümberehitus. 5356 1167
Teen maalritööd. 5660 9891
Pottsepatööd. 554 3486, rene.re-
bane@mk.ee, Rene Rebane
Pottsepatööd www.tahmatont.ee 
Tel. 5392 9445

Müüa krunt Käärdis. 5647 4118
Üürile anda äripinnad 130 m² ja 
38 m² Kesk 38. 5394 8108
Soodsalt üürile anda kaupluse-
ruumid 25kr/m². 503 2954
Üürile anda dušiga 2- ja 1-toal. 
korterid. 5556 4040
Soovin üürida mugavusteta 
tuba või 1-toal. korteri. 5829 
0399
Elva Linnavalitsus annab üü-
rile mitteeluruumid aadressiga 
Elva, Pikk 8 I korrusel suuruse-
ga 53,6 m² tähtajaga 3 aastat. 
Üüri alghinnaks on 2 eurot ühe 
üüripinna m² eest kuus. Üürile 
lisanduvad kõrvalkuludena tasu 
elektrienergia, vee- ja kanalisat-
siooni jm teenuste eest, mida 
üürnik kasutab. Mitme soovija 
vahel korraldatakse enampak-
kumine. Sooviavaldus ruumi-
de üürile võtmiseks esitada 
Elva Linnavalitsusele hiljemalt 
10.12.2010 kell 13.00. Info: Salle 
Ritso e-post: salle.ritso@elva.ee, 
tel. 730 9885, 5084159.

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Vaimu terita talvel – tule õppima TÜ talveülikooli!

Kohtume raamatukogu kaminasaalis

Niisuguste sõnadega sai alguse möödunud aastal 
grupi luulesõpradele mõeldud ettevõtmine. Mõtte al
gataja oli Silvi Lemberg. Huvigrupp sai ulualust linna
raamatukogu hubases kaminasaalis juhataja Imbi Här
soni lahkel lubamisel. Esimesest kohtumisest on möö
das terve aasta.

Et seekord langes kokkusaamise päev kadripäevale, 
olid ka luulesõbrad maskeerunud kadrieitedeks. 

Luulevalikud olid hingede, isade ja kadripäeva 
teemalised, lilledega peeti meeles ka sünnipäevalap
sijuubilare ja tervitati sünnipäevalauluga, mida saa
tis Riina Metsküla akordionil ja tema kaasa Heino suu
pillil.

Luulesõprade hulgas on häid ja andekaid luuletajaid 
nagu Linda Sool, Margarita Kurrik ja Lea Niilus. Teised 
loevad omal valikul teiste luuletajate kirjapandut. Asja 
teeb huvitavaks see, et loetakse ka murdes luulet. Võ
ru murdega on väga kodus Lea Niilus. Temal tuleb neid 
värsse Võru murdes nagu Vändrast saelaudu.

Taas kohtutakse 22. detsembril ikka samas kohas.
Hedvig Leik (vasakul) ja Elsi Tiitus (paremal) kuu

lavad suure tähelepanuga, kui Lea Niilus (keskel) Võ
ru murdes luuletust loeb.

Tekst Elsi Tiitus, foto Kersti Koosa

Tartu Ülikooli täiendusõppe kursustele on oodatud õppima kõik, kes hindavad enesearendamist ja väärtustavad 
uusi teadmisi. Foto: Andres Tennus
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 25.-28. november

 Tavahind Konsumis
Küpsis Domino piimašokolaadi 175g 19.90 12.90 kg/73.71
Jogurt Meloodia 1kg maasika 17.90 14.90
Juubeliverivorst 500g Rakvere 24.90 17.90 kg/35.80
Peedi-küüslaugusalat kg (Maksiköök) 44.50 29.90
Juust Edam viilutatud 500g 64.90 43.90 kg/87.80
Peekon Rakvere kg vaakumpakendis 69.90 49.90
Kohviuba Espresso Gran Creama 1kg 215.90 149.90

PALJU SOODSAID PAKKUMISI SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

Külmik Whirlpool WBE2611W 4999.- 4599.-
Külmik Electrolux ERB29233W 5599.- 4899.-
Külmik LG side by side (valge) 11 999.- 9999.-

Pesumasin Whirlpool 1000p/m pealtlaetav 4999.- 3999.-
Pesumasin Electrolux 1000p/m eestlaetav 5799.- 4999.-

Teler TCL 22” 3499.- 3099.-
Teler Thomson 26” LCD 5299.- 4699.-
Teler LG 42” LCD 10 999.- 8999.-

KODU&TEHNIKA 
KAUPLUSES:

Palju KODUTEHNIKAT SOODUSHINNAGA!

Valedetektor
Vassili Sigarev

komöödia kahes vaatuses

Merle Jääger
Andres Lepik
Egon Nuter
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1. detsember 19.00 
Rannu Rahvamaja


